



賽馬會藥健同心 藥物支援網絡簡介

INTRODUCTION OF JOCKEY CLUB PHARM+ COMMUNITY MEDICATION SERVICE NETWORK



Initiated and funded by 策劃及捐助



香港賽馬會慈善信託基金
The Hong Kong Jockey Club Charities Trust
同心·同步·同進 RIDING HIGH TOGETHER

Partner Institutions 合作院校



HKU Med LKS Faculty of Medicine
Department of Pharmacology
& Pharmacy
香港大學藥理及藥劑學系



香港中文大學藥劑學院
School of Pharmacy CUHK
Expanding the pharmaceutical universe,
Creating opportunities for life

Partners 合作夥伴



香港仔坊會
AKA



醫護行者
The Health In Action



基督教
靈實 HAVEN
OF HOPE
協會 CHRISTIAN SERVICE



香港聖公會福利協會
HONG KONG SHENG KUNG HUI WELFARE COUNCIL



女青



九龍樂善堂
The Kowloon Yee Nin Charitable Society, Kowloon
Since 1906 A.D.



博愛醫院
Pok Oi Hospital



聖雅各福群會
St. James' Settlement

香港賽馬會慈善信託基金概覽

About the Hong Kong Jockey Club Charities Trust

香港賽馬會早於1915年，已開始捐助社會公益，行善舉措歷史悠久。及至五十年代，香港面對戰後重建、大量移民湧入，促使馬會將慈善業務納入業務範圍。1955年，馬會正式決定將每年盈餘撥捐慈善及社區項目。1959年，馬會設立香港賽馬會（慈善）有限公司，專責管理捐款事務。鑑於有關捐款事務所涉性質、規模及範圍的發展一日千里，香港賽馬會慈善信託基金遂於1993年成立，接管馬會的慈善捐款事宜。香港賽馬會慈善信託基金目前是全球十大慈善捐助機構之一。

香港賽馬會慈善信託基金得以大額捐款惠澤社區，全賴馬會獨特的綜合營運模式，當中結合賽馬及馬場娛樂、會員會所、有節制體育博彩及獎券，以及慈善與社區貢獻。馬會每年將大約90%的稅後經營盈餘撥捐馬會慈善信託基金，令其多年來在社區發展一直擔當重要角色。

The Hong Kong Jockey Club traces its long tradition of donating to charitable causes to 1915, but it was in the 1950s, as Hong Kong struggled to cope with post-war reconstruction and a massive influx of immigrants, that this role became integral to its operations. In 1955, the Club formally decided to devote its surplus each year to charity and community projects, and in 1959 a separate company, Hong Kong Jockey Club [Charities] Ltd, was formed to administer donations. In 1993, a new entity was established, The Hong Kong Jockey Club Charities Trust, to reflect the evolving nature, scale and scope of donations. The Charities Trust is one of the world's top ten charity donors.

The Trust's substantial donations to the community are made possible by the Club's unique integrated business model, which comprises racing and racecourse entertainment, a membership club, responsible sports wagering and lottery, and charities and community contribution. Approximately 90% of the Club's annual operating surplus after tax is donated to the Trust, enabling it to play a significant role in the community's development.



計劃簡介 Introduction

香港人口老化、慢性疾病和長期病患普遍，為公共醫療系統帶來挑戰。為減輕公營醫療服務的壓力和加強社區的基層醫療服務，香港賽馬會慈善信託基金策劃並捐助超過四億一千五百萬港元，由2024年起開展為期五年的「賽馬會藥健同心藥物支援網絡」（下稱「計劃」），於多區設立由非牟利機構營運的社區藥房，為公眾提供便捷及可負擔的社區配藥服務，亦會提供輕微疾病管理及藥物管理服務，為慢性疾病管理提供建議，推廣安全使用藥物等健康知識資訊。

此計劃凝聚跨界力量，合作夥伴包括香港大學、香港中文大學及八間非牟利機構，建立以社區為本的基層醫療網絡，建構疾病管理的第一道防線。

Hong Kong's ageing population and the prevalence of chronic diseases and long-term illnesses pose challenges to the public healthcare system. To ease the burden and strengthen primary healthcare at the community level, The Hong Kong Jockey Club Charities Trust has initiated and funded the Jockey Club PHARM+ Community Medication Service Network (the "Project") for five years with approved funding of over HK\$415 million. Starting in 2024, the Project will establish community pharmacies operated by non-governmental organisations in multiple districts to provide the public with accessible and affordable community dispensing services. It will also provide minor ailment service and medication management service, offer advice in chronic disease management, and promote health literacy and safe use of medication.

The Project is collaborating with partners including The University of Hong Kong, The Chinese University of Hong Kong, and eight non-governmental organisations to establish community-based primary care networks, thereby building the first line of defence in disease management.

詳情請瀏覽 For more information, please visit: www.jcpharmplus.hk



服務內容 Service Components



01



由非牟利機構營運以香港賽馬會藥健同心藥物支援網絡設立的社區藥房，為公眾提供便捷和可負擔的藥物支援服務，紓緩患者在藥物醫療上的經濟壓力；

The non-governmental organisations to operate the established community pharmacies under the Jockey Club PHARM+ Community Medication Service Network, to provide accessible and affordable medication support to the public, easing the economic pressures on patients in need of medication support;

02



由藥劑師為患者及其照顧者提供免費諮詢服務及用藥評估，包括整合藥物紀錄、檢視藥物用途、副作用、藥物相互作用，並按個別服務使用者需要訂立健康和藥物管理計劃；

Provide free individual consultation and review services to patients and their carers through registered pharmacists. These services encompass medication reconciliation, assessment of medications compliance, and review of medication indications, side effects and potential interactions. Development of personalised health and medication management plans are offered to service users based on individual needs;

03



提供輕微疾病用藥建議，並按需要建議及教導市民使用非處方藥物，提供健康建議，或作出轉介求醫；

Provide advice on managing minor ailments. Offer guidance on the use of over-the-counter medications, provide lifestyle recommendations, and make medical referrals when necessary;

04



舉行藥物及社區健康教育活動，推廣正確使用藥物及慢性疾病管理的知識，提升大眾對公共衛生的關注。

Organise medication and community health education activities to promote medication literacy and chronic disease management, and raise awareness on public health.

計劃特色 Characteristics

提供個人化藥物諮詢及配藥服務，並按需要轉介予其他醫護人員，以支援慢性疾病和輕微疾病患者在社區的醫療藥物需要。香港大學負責與非政府組織合作，制定社區藥房運作指引，評估計劃成效及推動專業發展，確保服務質素、效率及一致性。

The Project provides personalized medication consultation, dispensing services, and, if necessary, refers patients to other healthcare resources to support those with chronic diseases and minor ailments. Led by The University of Hong Kong and in collaboration with non-governmental organisations, the Project is committed to developing operational guidelines for community pharmacies, evaluating project effectiveness, and promoting professional development to ensure service quality, efficiency and consistency.



藥健同心社區藥房地區及聯絡方式

PHARM+ Community Pharmacies locations and contacts

南區 Southern

良躍社區藥房

A-LIVELY COMMUNITY PHARMACY

香港仔華富邨華安樓地下114室

Shop No. 114, G/F, Wah On House, Wah Fu Estate, Aberdeen

☎ 3550 5460

葵青區 Kwai Tsing

醫護行社區藥房

HEALTH IN ACTION COMMUNITY PHARMACY

新界葵涌葵昌路54-56號貿易之都901室

Room 901, Millennium Trade Centre, 54-56 Kwai Cheong Road, Kwai Chung

☎ 3612 9515

西貢區 Sai Kung

藥健同心靈實社區藥房

PHARM+ HAVEN OF HOPE COMMUNITY PHARMACY

新界將軍澳貿業路8號新都城中心三期地下G32號舖

Shop No. G32, Ground Floor, MCP Discovery, 8 Mau Yip Road, Tseung Kwan O

☎ 2156 2280

黃大仙區 Wong Tai Sin

藥健同心香港聖公會社區藥房

PHARM+ HONG KONG SHENG KUNG HUI COMMUNITY PHARMACY

九龍黃大仙龍翔道110號翔盈里3號舖

Shop 3, Cheung Ying Alley, 110 Lung Cheung Road, Wong Tai Sin

☎ 2116 0382

北區 Northern

藥健同心女青社區藥房

PHARM+ YWCA COMMUNITY PHARMACY

新界上水龍琛路48號上水匯903室

Unit 903, Spot, 48 Lung Sum Avenue, Sheung Shui

☎ 2511 6020

大埔區 Tai Po

藥健同心樂善堂社區藥房

PHARM+ LOK SIN TONG COMMUNITY PHARMACY

新界大埔寶湖道1號·富盈門地下2號舖

Shop No. 2, G/F, The Golden Gate, 1 Plover Cove Road, Tai Po

☎ 2187 2780

元朗區 Yuen Long

藥健同心博愛醫院社區藥房

PHARM+ POK OI HOSPITAL COMMUNITY PHARMACY

新界元朗大棠路十一號光華廣場九樓904-905室

Flat 904-905, 9/F, Kwong Wah Plaza, 11 Tai Tong Road, Yuen Long

☎ 3590 5766

東區 Eastern

藥健同心聖雅各福群會社區藥房

PHARM+ ST. JAMES' SETTLEMENT COMMUNITY PHARMACY

香港北角英皇道383號9樓全層

9/F, 383 King's Road, North Point

☎ 2116 8836